
 
 
 
 
Schriftelijke vragen ex art. 38 Reglement van Orde  
 
Aan: Het College van B&W van de gemeente Groningen 
Betreft: gaswinning en versterking juli 2020 
Datum: 27 juli 2020 
 
 
Geacht College, 
 
In de afgelopen week was het opnieuw flink raak in het gaswinningsgebied: binnen een week een 
aantal aardbevingen (14-7 Loppersum 2,7; 16-7 Hellum 1,8; 19-7 Startenhuizen 2,3; 21-7 Scharmer 
1,11) en naschokken. De bodem is momenteel onrustig.2  
Rondom deze bevingen vonden er daarnaast twee publicaties van het Staatstoezicht op de Mijnen 
(SodM) plaats die betrekking hebben op de gaswinning en versterkingsopgave, namelijk één over het 
doorgaan van de bevingen3 en één over de HRA en veiligheidsnormen.4 
 
Onlangs is in Ten Post een aantal huizen na versterking opgeleverd.5 Ons hebben daarnaast echter 
berichten van inwoners bereikt dat de versterking in Ten Post (o.a. Jan Zijlstraat) opnieuw 2 a 3 
maand vertraging heeft opgelopen. Wat ons betreft is het begrijpelijk dat bewoners hier moedeloos 
van worden en hierdoor geestelijke moeiten ervaren. We hebben begrepen dat er zelfs bewoners 
zijn die de samenwerking met de Nationaal Coördinator Groningen (NCG) niet meer zien zitten. 
 
Naar aanleiding hiervan willen wij het college een aantal vragen voorleggen: 
 

1. Door de genoemde reeks van bevingen neemt de onzekerheid in het aardbevingsgebied toe. 
Daarbij heeft het SodM aangegeven dat de aardbevingen nog zullen door gaan, zelfs als de 
gaskraan is dichtgedraaid. ‘Hoe lang dit nog zal duren, weet niemand’, schrijft het SodM in 
een advies van 19 juni 2020.  
a. Werpt deze berichtgeving voor het college nieuw licht op de versterkingsopgave zoals 

opgenomen in het Lokaal Plan van Aanpak versterkingen? Zo nee, waarom niet? Zo ja, 
graag een toelichting. 

b. Is het college het met ons eens dat deze berichtgeving het belang van de voortgang van 
de versterkingsopgave onderstreept? Zo nee, waarom niet? 

 
2. De voortgang van de versterkingen vraagt om blijvende aandacht. Dat bleek ook bij de 

bespreking van het Lokaal Plan van Aanpak Versterkingsopgave o.a. op 20 mei 2020. De 
berichten over de vertraging in Ten Post zoals hierboven genoemd baren ons daarom ook 
zorgen, evenals de impact hiervan op de bewoners. Daarom hebben wij hierover de volgende 
vragen: 
a. Is het college op de hoogte van deze vertraging? 

 
1 https://bevinggevoeld.nl/gasbevingen/ 
2 https://www.rtvnoord.nl/nieuws/726151/In-jaren-niet-zoveel-bevingen-van-2-0-of-zwaarder-als-dit-jaar 
3 https://www.dvhn.nl/groningen/Aardbeving-in-Loppersum-waarom-is-het-nog-steeds-raak-terwijl-de-
gaskraan-een-stuk-is-dichtgedraaid-25852849.html 
4 https://www.sodm.nl/actueel/nieuws/2020/07/07/aanbevelingen-over-het-toepassen-van-de-
veiligheidsnorm 
5 https://www.rtvnoord.nl/nieuws/721403/Acht-versterkte-huurwoningen-Ten-Post-feestelijk-opgeleverd 
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b. Welke mogelijkheden ziet het college voor zichzelf om de vertraging waar mogelijk te 
beperken? 

c. Worden inwoners waar mogelijk ondersteund in het proces, ook waar gaat om 
geestelijke schade? 

 
Het SodM heeft verder in een bovengenoemde publicatie(zie voetnoot 3) aangegeven af te willen 
van het HRA-model. Door middel van het HRA-model wordt de prioritering van de 
versterkingsopgave jaarlijks opnieuw vastgesteld. Wat ons betreft geeft dit jaarlijks input aan de 
opgave en een moment van verfijning van die opgave. Omdat het om een theoretisch model gaat, 
lijkt ons dergelijke momenten van belang. Daarnaast is wat ons betreft het uitgangspunt dat alle 
huizen geïnspecteerd moeten worden. 

a. Heeft het loslaten van het HRA-model naar mening van het college gevolgen voor de 
versterkingsopgave? Zo nee, waarom niet? Zo ja, welke en hoe beoordeelt het college 
deze gevolgen? 

b. Hoe verhoudt het loslaten van het HRA-model zich naar mening van het college tot het 
uitgangspunt dat alle huizen in het aardbevingsgebied geïnspecteerd zouden moeten 
worden? 

c. Is er zicht op een nieuw model ter vervanging van de HRA of dat alle woningen 
geïnspecteerd gaan worden? 
 

Namens de fracties van 
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